

ACTA DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE TREBALL DEL CONSELL
CONSULTIU DE LES PERSONES GRANS DE SABADELL

Dia i hora: 10 d'abril de 2025, a les 10h.

Lloc: Casal Pere Quart.

Consellers/es: 16 persones membres: Esteve C., Martí S., Enric C., Josep F., Antonio A., Maria S., Carme M., Agustina M., Meritxell T., Lidia C., Miquel A., Concha A., Francisca V., Maria C., Gemma G., Sílvia V..

Dinamitzadors/es: Marc (Portacabot)

- **Benvinguda**

La sessió s'obre amb la rebuda a les persones membres del Consell. A mesura que aquestes van arribant, signen el full d'assistència.

Abans de començar amb els diferents punts de l'ordre del dia, es dona la benvinguda a dues persones que s'incorporen a l'espai de participació en la figura d'Amiga del Consell, l'Antonio i en Josep. Alhora, també es dona la benvinguda a la Gemma Granja, nova representant de la Residència DomusVi en substitució d'en Manuel Tumilet.

A continuació, els diferents portaveus de les comissions de treball expliquen tant a l'Antonio, com al Josep, com a la Gemma, què i com treballen en cada comissió, per convidar-los a participar-hi. Heus aquí quan la Gemma, per la seva banda, exposa que està molt contenta de formar part del Consell, explica que ve amb diferents propostes perquè, considera, tenim diferents reptes per endavant. Tot seguit, la Txell de la Comissió de Solitud no volguda exposa que hi ha diferents taules de salut a la ciutat, i que és important que des del Consell també puguem relacionar-nos-hi.

- **Punt 1: Aclarir diferents qüestions sobre el calendari de sessions.**

Seguidament, abordem el primer punt de l'ordre del dia, en què mirem de resoldre i tractar alguns dubtes al voltant de les reserves de sales per les properes reunions d'algunes comissions de treball. Així, s'arriben als següents acords:

- En Marc, dinamitzador del Consell, exposa que de cara a l'any vinent caldrà que, des del primer dia, hi hagi un calendari de totes les reunions per tal de reservar les diferents sales per totes elles, de tots els mesos de l'any. Aquesta és una demanda municipal, i respon a poder fer una sola petició ja des d'inici de curs. També trasllada a les persones membres que, si de cara a les properes setmanes en volen fer algunes altres, que procedeixin a comunicar les dates i a fer les sol·licituds. Les diferents persones membres veuen bé aquesta qüestió, hi ha qui comenta que intentaran traslladar totes les sessions de cop, a principis de l'any vinent, i no s'aporta cap més objecció al respecte.
- En Marc també trasllada que la reunió de la Comissió del Butlletí prevista pel 25 d'abril no podrà fer-se per la manca de disponibilitat de sales, i les persones membres aproven per unanimitat la contraproposta que se'ls ofereix de poder-la realitzar el dimarts 29 a les 10 del matí.
- En la mateixa línia, en Marc recorda la normativa general quant a la reserva de sales, que bàsicament destaca que cal fer-les amb un mínim de 15 dies d'antelació per poder garantir la disponibilitat d'espais.
- Tot seguit, en Marc interpel·la a les persones membres de la Comissió de Solitud no volguda per tal de confirmar amb elles que les properes dates de les seves reunions són el 25 d'abril, el 23 de maig i el 27 de juny. Aquestes confirmen que efectivament és així. I, per tancar aquest punt, en Marc interpel·la ara a les persones membres de la Comissió del Butlletí, preguntant-los-hi si les seves reunions de maig i juny voldran celebrar-les en els mateixos dies que la comissió de solitud, i així portar-les a terme immediatament després, d'11:30 a 13 hores. En el seu cas, aquestes persones també contesten afirmativament.

- **Punt 2: Seguiment dels projectes de les diferents comissions**

En primer lloc, quant a la **Comissió del Premi**, en Marc trasllada a les persones membres, i de part de l'Ajuntament, que estaria bé que comencessin a treballar en la difusió de la segona edició, i treballar el tema dels sponsors. De tota manera, diferents consellers i conselleres expressen dubtes sobre si ells i elles han de ser qui facin la difusió i encarregar-se dels sponsors. De fet, tant en Martí, com la Sílvia com l'Enric expressen entre d'altres que voldrien parlar amb en Sergi Gil perquè sigui l'Ajuntament qui ho activi, faci la difusió quan toqui, i que puguin acordar qui farà front als costos. Alhora, es produeixen altres intervencions similars:

- La Txell expressa que les diferents comissions haurien de quadrar-se per poder disposar, de cara a l'any vinent, un mínim de pressupost per cobrir diferents despeses com les de la xerrades i quant a les persones ponents que venen, així com quant al Premi per poder atorgar la placa de reconeixement. En Josep també comenta que hi està d'acord i, de fet, aquesta proposta genera unanimitat. La Gemma també proposa que efectivament pugui revisar-se el reglament del Consell, si aquest existeix, i que serveixi de guia en temes com aquest.
- En el mateix sentit, l'Enric comenta també que a banda de la necessitat de disposar d'una partida per totes les despeses que puguin sorgir durant l'any, proposa que cada comissió pugui exposar les seves despeses anuals.
- Per tancar aquest apartat, la Sílvia comenta que estaria bé revisar els drets i deures de les persones membres com a integrants del Consell, per comprovar si realment l'espai de participació ha de generar despeses, i si això entra dins les funcions d'aquest o no, el fet de poder atorgar premis, etc.

En segon lloc, pel que fa a la **Comissió de Comunicació**, en Marc recorda que des de Cicles de Vida ja han traslladat a la Ràdio les propostes del Consell sobre temes i persones a anar-hi i que ara estan pendants de la seva resposta. Tot seguit, l'Enric pren la paraula per informar que recentment s'han reunit com a Comissió i que els agradaria rebre respostes de l'Ajuntament sobre els diferents temes de sempre, per saber si ja hi ha algunes respostes. Aquests temes són:

- El de la millora del finançament del transport públic,
- El de l'Ordenança de patinets i bicicletes,
- El de les persones que no poden anar al Taulí amb bus en funció d'on visquin i sobre la possibilitat que puguin posar-se a disposició d'aquestes diferents taxis, subvencionant així aquest servei des de l'Ajuntament, potser via bonificació o tarifa mitjançant l'assistenta social.

Tot seguit, l'Enric també anuncia que faran una reunió a Terrassa, amb l'Ajuntament, perquè els exposin com funcionen de bé determinats serveis, i serà quelcom que traslladaran a la propera sessió plenària. Recollint tots aquests assumptes, en Marc exposa diferents respostes que li han fet arribar des de Cicles de Vida. Són les següents:

- Sobre la millora del finançament del transport públic, i les ajudes a qui té una pensió lleugerament per sobre de l'SMI, i sobre la situació al voltant de la regulació de la mobilitat dels patinets a Sabadell, l'Ajuntament comenta que el reglament de mobilitat està en procés però s'ha encallat en un tema administratiu. El servei de mobilitat té previst convocar al Consell de les Persones Grans quan arribi la fase d'aportacions. Tot i això, en Marc explica que allò que poden fer les persones membres és presentar una instància a mobilitat fent la petició.
- I tot i que l'Enric ja ha exposat que portaran a terme una reunió a Terrassa, en Marc els hi trasllada la resposta de Cicles de Vida. Aquesta anava, també, en la línia que per sol·licitar informació a un altre ajuntament cal presentar una instància a aquest mateix.

Seguidament, i en aquest moment, sorgeixen alguns assumptes més que són objecte de comentari. El primer, hi ha qui comenta que a la zona de Can Roqueta estan havent-hi trobades d'oci nocturn, amb botellots, i que generen un problema de convivència que preocupa. Diverses persones demanen que els agradaria tenir algun contacte amb qui s'ocupa d'aquests temes, també però hi ha qui explica que sembla que es faran pisos socials en aquesta zona. El segon, altres persones exposen que els agradaria tenir una reunió amb alguna persona responsable de TUS (Transports Urbans de Sabadell) per

facilitar l'accés i la sortida a les persones que van amb un caminador o amb cotxets.

Per tancar aquest apartat, tenen lloc tres intervencions més. La primera, la de l'Antoni, qui comenta que sobre el tema de l'accessibilitat de les persones usuàries i que tenen problemes de mobilitat, per tal de finançar els taxis accessibles, primer caldria veure si realment es disposa d'aquests vehicles. I això ho diu perquè potser allò que faria falta és lluitar perquè hi hagi un bon transport públic i que estigui adaptat, apostar fort per millor l'opció que més pugui abastar a tothom. També exposa que hi ha diferents dificultats i obstacles quant a l'opció del taxi, perquè per exemple no es poden portar a terme reserves, i per tant no es poden planificar alguns viatges. Heus aquí quan l'Enric li contesta que, de totes maneres, les persones membres no han anat rebent novetats ni propostes, ni alternatives, sobre aquests temes, i reafirma que aniran preguntant-ho en les diferents reunions del Consell. Per últim, la Lúdia comenta que hi ha un altre problema en relació amb els autobusos, que són els arbres i els sots a l'hora de baixar els vehicles, i que això genera problemes a l'hora d'accedir i sortir dels autobusos.

En tercer lloc, i pel que fa a la **Comissió del Cicle de Xerrades**, en Marc trasllada al Consell que ja tenen solucionat el tema de l'obsequi a les persones ponents, i que aquest pot ser un llibre que ara és a mans de l'equip de protocol. Aquest llibre és "Sabadell desaparegut", que compta amb un pròleg de l'Alcaldessa. També explica que des de Cicles de Vida els comenten que per la llei de transparència ha de quedar registrat el nom de la persona a qui s'atorga, així com el dia, perquè no se li pot donar dues vegades a la mateixa persona. Així, en Martí diu que el nom de la propera és el de l'Eva Gutiérrez Rodríguez. També recorda que demà hi ha nova xerrada, i crida a l'assistència de tothom. Per últim, també es torna a recordar que al flyer de difusió que s'edita ha de quedar clar que l'organitzador de les xerrades és el Consell, per tal que es pugui donar visibilitat a l'espai de participació i la seva feina, i que és l'Ajuntament i la resta d'entitats les qui donen suport.

En quart lloc, quant a la **Comissió del Butlletí**, en Marc trasllada que avui mateix l'Ajuntament ja ha fet arribar les correccions que tenia pendents a les persones membres de la Comissió, corresponents a la darrera edició. A més a

més, exposa tres assumptes més que li fan arribar des de Cicles de Vida, quant a diferents demandes expressades en la darrera trobada del Consell. Són les següents:

- Quant a poder posar un enllaç a la versió digital del Diari de Sabadell que apuntés directament als butlletins de les persones grans, des de Cicles de Vida exposen que no és possible gestionar-ho perquè es tracta d'una empresa privada.
- Pel que fa al tema que algunes persones membres van demanar sobre que l'Associació de Ca n'Oriac feia sempre un butlletí molt llarg, i amb moltes fotografies, i de si l'Ajuntament hi participava d'alguna manera, des de l'Ajuntament es respon que el butlletí el gestiona la pròpia entitat i que, efectivament, no compta amb el suport del consistori.
- I, finalment, sobre la demanda expressada en la darrera reunió de la Comissió del Butlletí, de poder tenir una reunió amb la regidora de Cultura o que aquesta pogués assistir a una sessió del Consell, des de Cicles de Vida traslladen que les persones que ho vulguin haurien de concretar si la demanda és d'una entitat en concret o sobre algun tema a nivell del Consell. Afegixen que, si és a nivell d'entitat, aquesta ha de presentar una instància sol·licitant directament la reunió. I, si es tracta d'algun tema a plantejar des del Consell, que les persones membres ho comuniquin i es gestiona la trobada.

Per acabar, tenen lloc una sèrie d'intervencions i d'assumptes sobre **diferents temes**, més enllà de les tasques i demandes de les comissions en concret. Són les següents:

- En Marti informa que ha aconseguit una reunió amb els Mossos d'Esquadra el proper 15 de maig, per fer-los una visita, arran de diferents publicacions sobre diferents temes que han fet i que afecten a la gent gran. Comenta que aquelles persones que s'hi vulguin apuntar, que li ho diguin, detallant nom, cognoms i DNI, i que podran ser un màxim de 20 persones.
- Per altra banda, en Marc explica que el Consell té dues representants al Consell de Persones Grans del Vallès Occidental, les quals són la Carme Videra i la Teresa Sererols, i algunes persones membres escollides com

a suplents per plenari. Això ho comenta perquè hi ha qui va preguntar què és el consell comarcal, i qui en formava part, a partir d'una informació apareguda al grup de WhatsApp del Consell.

- A l'hora, en Marc també torna a fer un recordatori sobre la trobada intergeneracional amb el Consell d'Infants que tindrà lloc el dimarts 29 d'abril, i que tractarà el tema dels tallers a les escoles i instituts sobre l'edatisme que es vol impulsar. A propòsit d'aquests tallers, i quant a la preocupació expressada per algunes persones membres en la darrera sessió, des de Cicles de Vida exposen que no cal patir. Traslladen que els tallers es vehicularan a través del programa Ciutat i Escola, i per tant les persones interlocutores seran els equips directius.

- **Punt 3: Precs i preguntes**

Per tancar la sessió, es recullen dos precs. Per una banda, es demana enviar pel grup de WhatsApp el catàleg dels viatges adreçats a les persones grans, i la Sílvia també demana si se li poden facilitar els telèfons tant del Pere Obiols com de la Mariona Sanchez ja que explica que posaran en marxa una coral i necessita contactar amb tots dos.

- **Comiat**

Recollim la sala i ens acomiadem fins a la propera sessió.